
Protokół Nr 14

z XIV sesji Rady Gminy Kluki
z dnia  29 grudnia 2015 r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

Otwarcia XIV sesji Rady Gminy Kluki dokonał Przewodniczący Rady Gminy,  Pan
Łukasz Trzciński,  który następnie przewodniczył  obradom.  Powitał   wszystkich  Radnych,
Pana  Wójta,  Panią  Skarbnik,  Panią  Prawnik,  Pana  Sekretarza,  Sołtysów.  Następnie
stwierdził,  że  zgodnie z listą obecności  w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych,  co wobec
ustawowego  składu  Rady  wynoszącego  15  radnych,  stanowi  quorum  pozwalające  na
podejmowanie prawomocnych uchwał.

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

  Punkt 2 - Przyjęcie porządku obrad.

Porządek obrad radni otrzymali z zawiadomieniem i materiałami na sesję. 
Pan Wójt zawnioskował , aby w punkcie 8 porządku obrad zamienić wyraz „urządzeń” na
„sieci” oraz żeby dodać do porządku obrad trzy punkty:

1. Punkt  12a.  „Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zgody  na  ustanowienie
służebności przesyłu”.

2. Punkt  12b.  „Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr
80/XII/2015  Rady  Gminy  Kluki  z  dnia  29  października  2015  roku  w  sprawie
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Kluki”.

3. Punkt  12c.  „  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr
81/XII/2015  Rady  Gminy  Kluki  z  dnia  29  października  2015  roku  w  sprawie
określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych”.

Pan Wójt wyjaśnił,  że ustawa w sprawie podatku od nieruchomości  dotyczących gruntów
rewitalizowanych była podejmowana w październiku bieżącego roku, a prawomocna stała się
w listopadzie,  czyli  już po uchwaleniu naszej uchwały.  Jesteśmy zobowiązani taką stawkę
uchwalić w związku z czym zostały do Państwa Radnych przesłane projekty tych uchwał.
Informacja z porządkiem obrad została przesłana na dwa tygodnie przed sesją budżetową,
dlatego  też  projekty  proponowanych  uchwał  nie  znalazły  się  w  porządku  obrad  stąd
propozycja, aby wprowadzić je na dzisiejszej sesji.
„Za” przyjęciem wniosku Pana Wójta głosowało 15 Radnych.
Wniosek został przyjęty.

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy
Kluki na 2015 oraz projekt uchwały w sprawie wydatków budżetowych gminy, które w 2015
nie wygasają z upływem roku, które otrzymali  Państwo Radni na sesji różnią się od tych
projektów uchwał przesłanych wraz z materiałami na sesję.

Przyjęty porządek sesji:



1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy Kluki z dnia 29 października 2015 r.
4. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
5. Rozpatrzenie projektu  uchwały  w sprawie zmian w budżecie na 2015 rok.
6. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie

Finansowej Gminy Kluki na lata 2015-2018.
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w   sprawie wydatków budżetu gminy, które w 2015

nie wygasają z upływem roku.
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad odpłatnego przejmowania

przez  Gminę  Kluki  sieci  wodociągowych  i  kanalizacyjnych  wybudowanych  z
własnych środków przez osoby fizyczne i prawne.

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  ustalenia Regulaminu korzystania z sal i
świetlic wiejskich na terenie Gminy Kluki.

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia ,,Programu usuwania wyrobów
zawierających azbest dla Gminy Kluki na lata 2015-2032".

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kluki na 2016r.
12. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy

Finansowej Gminy Kluki na lata 2016 – 2019.
12a. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zgody  na  ustanowienie  służebności
przesyłu.
12b. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 80/XII/2015 Rady
Gminy Kluki z dnia 29 października 2015 roku w sprawie określenia wysokości stawek
podatku od nieruchomości na terenie Gminy Kluki. 
 12c. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 81/XII/2015 Rady
Gminy Kluki z dnia 29 października 2015 roku w sprawie określenia wzorów formularzy
informacji i deklaracji podatkowych.  
13. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej.
14. Interpelacje i zapytania radnych.
15. Wolne wnioski i sprawy różne.
16. Zakończenie obrad.

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Gminy Kluki z dnia 26 
listopada 2015 r. 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi do protokołu.  
P. Radna Kaczmarkiewicz wniosła, aby w punkcie 11 protokołu wymienić imię i nazwisko
osoby o którą p. Radna  zapytała podczas omawiania tego punktu podczas sesji, czyli Pani
Anny Majchrzak. P. Radna Kaczmarkiewicz wniosła również o zamieszczenie odpowiedzi
Pana Wójta w sprawie organizowania zajęć w prywatnym domu oraz o umieszczenie zapisu
w punkcie 12 „P. Radna Kaczmarkiewicz  nie wyraża  zgody na umieszczenie  prywatnego
numeru telefonu”.
„Za” przyjęciem protokołu z XIII sesji Rady Gminy Kluki z dnia 26 listopada 2015 r.  ze
zmianami głosowało 15 Radnych.
Protokół został przyjęty.

Punkt 4 – Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.



Wójt  Gminy  Kluki  Pan  Karol  Sikora  przywitał  wszystkich  serdecznie  i  przedstawił
sprawozdanie mówiąc, na dzisiejszą sesją przedstawiam projekty uchwał:

 projekt  uchwały  dotyczący  ustalenia  zasad  odpłatnego  przejmowania  przez  Gminę
Kluki  urządzeń  wodociągowych  i  kanalizacyjnych  wybudowanych  z  własnych
środków przez osoby fizyczne i prawne.

 projekt uchwały dotyczący ustalenia Regulaminu korzystania z sal i świetlic wiejskich
na terenie Gminy Kluki.

 projektu uchwały dotyczący ,,Programu usuwania wyrobów zawierających azbest dla
Gminy Kluki na lata 2015-2032".

 projekt uchwały dotyczący wydatków budżetu gminy, które w 2015 nie wygasają z
upływem roku.

 projekt uchwały dotyczący uchwalenia budżetu Gminy Kluki na 2016r.
 projekt  uchwały  dotyczący  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy

Kluki na lata 2016 – 2019.

Na dzisiejszą sesję proponuję zmiany do budżetu gminy:
 zmiany  dotyczące  przesunięcia  środków  między  działami  w  szkołach,  brakująca

kwota została zwiększona zarządzeniem z rezerwy oświatowej w kwocie 17 tys zł.
 Zmniejszenie środków na Modernizację oczyszczalni ścieków w Klukach  - 59050

zadanie planowane jest do  realizacji w roku 2016, po spotkaniu które odbyło się z
wykonawca  i  projektantem,  wynikły  kwestie,  które  zostały  omówione  wczoraj  na
spotkaniu a które należy uwzględnić  w realizacji tego zadania. 

 Zmniejszenie  środków  z  zakupu  gruntu  w  m-ci  Podwódka  –  9000  w  związku  z
brakiem  dostarczenia stosownych dokumentów przez właściciela działki potrzebnych
do podpisania umowy,

 zmniejszenie  środków  z  zadania  zakup  samochodu  pożarniczego  w  związku  ze
złożonym  wnioskiem na  zakup  samochodu  pożarniczego  w roku  2016  zadanie  to
będzie realizowane w nowym roku.

 Zrealizowano zadanie zakupu więźby dachowej na OSP Strzyżewice pozostała kwota
6 tys przesuwamy tę kwotę na zmniejszenie deficytu 

 również zakupiono  kserokopiarkę do Zespołu Szkół w Klukach pozostała kwota 1000
przeznaczona na zmniejszenie deficytu.

Środki jaki proponuję przesunąć w zadania niewygasające:
 Budowa  sieci  wodociągowej  Słupia  –  Zarzecze,  przedłużenie  ze  względu  na

terminowość   uzyskania  celu  publicznego.  (z  działką  zawierającą  część  gruntu
leśnego.)

 przebudowa ulic na osiedlu leśne w Klukach – przedłużenie ze względu na potrzebę
wykonania zmiany klasyfikacji gruntów pod drogami  z rolnych na drogowe. 

 Zadanie wykupu sieci wodociągowych – podpisano umowę przedwstępną natomiast
wypłata środków nastąpi po podjęciu i uprawomocnieniu się uchwały w sprawie zasad
przejmowania sieci wodociągowych.

 budowa kanalizacji deszczowej na osiedlu Leśne w Klukach – termin wykonania do
końca roku, wykonawca deklaruje wykonanie w terminie, przedłużenie niezbędne na
odbiory techniczne wykonania zadania. 



W dniu 21.12.2015 r. odbyła się wigilia pracowników, Radnych, Sołtysów, osób samotnych
w GOK w Klukach. Dziękuję wszystkim którzy przybyli jak i również tym którzy pomogli w
organizacji uroczystości. 
W dniu  28.12.2015  r.  odbyło  się  spotkanie  z  Radnymi  w sprawach  bieżących  gminy  na
którym omawiane były m.in. kwestie związane z:

 projektami dróg na Osiedlu Leśne w Klukach,
 modernizacją oczyszczalni ścieków w Klukach
 wykupem gruntu w m-ci Podwódka
 pracami remontowymi do wykonania w budynku Przychodni Zdrowia w Klukach  
 zasadami przejmowania sieci wodociągowych i kanalizacyjnych
 stawkami za wynajem sal i świetlic

Punkt 5 –Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Kluki na 2015 rok.

Pani Skarbnik omówiła zmiany w budżecie.
Proponowane zmiany w budżecie dotyczą następujących zakresów:

Dochody

Zmniejszenie planu dochodów majątkowych o kwotę 15 014,80 zł
- w dziale 921 rozdział 92195 §6300 zmniejsza się dochody z pomocy finansowej w formie
dotacji  o  kwotę  15 014,80  zł.  Zmniejszenie  dochodów  wynika  z  kwoty  dofinansowania
otrzymanego  z  Powiatu  Bełchatowskiego  z  przeznaczeniem  na  realizację  zadania  pn.
„Zagospodarowanie terenu przy Gminnym Ośrodku Kultury w Klukach”, dofinansowanego
do 60% kosztów realizacji zadania.

P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała dlaczego ta dotacja została pomniejszona. Pani Skarbnik
wyjaśniła, że Powiat dofinansowuje do 60% kosztów zadania, a koszty realizacji w/w zadania
okazały się niższe i dlatego kwota ta jest niższa. Powiat Bełchatowski w ramach środków
zielonych nie uwzględnił krawężników i utwardzenia terenu, dlatego zostało to wprowadzone
jako zadanie odrębne. Kwestie związane z zielenią i ziemią zostały dofinansowane z Powiatu
Bełchatowskiego natomiast pozostałe ze środków własnych.

Wydatki

Zmiany w planie wydatków w zakresie wydatków bieżących:

Przeniesienie (na wnioski dyrektorów szkół) z planu wydatków z rozdziału 85401 „Świetlice
szkolne”  kwoty  8 125,00 zł  i  z  rozdziału  85415 „Pomoc  materialna  dla  uczniów” kwoty
6 200,00  zł  do  rozdziału  80101  „Szkoły  podstawowe”  na  zwiększenie  planu  wydatków
łącznie  kwotę  14 325,00 zł,  z  przeznaczeniem dla  SP Parzno  4 060,00 zł,  SP Kaszewice
5 489,00 zł, Zespół Szkół w Klukach 4 776,00 zł.

Zmiany w planie wydatków w zakresie wydatków majątkowych:

- w dziale 801 rozdział 80195 §6050 zmniejszenie planu wydatków majątkowych o kwotę
10 027,09 zł z zadania pn. „Budowa Sali gimnastycznej przy Zespole Szkół w Klukach”, w
związku ze zrealizowaniem robót i prac zaplanowanych do wykonania w 2015 r.



- w dziale 921 rozdział 92195 §6050 zmniejszenie planu wydatków majątkowych o kwotę
15 014,80 zł z zadania pn. „ Zagospodarowanie terenu przy Gminnym Ośrodku Kultury w
Klukach” w związku ze zmniejszeniem się kwoty otrzymanego dofinansowania z Powiatu
Bełchatowskiego.
- w dziale 900 rozdział 90002 §4300 zwiększenie planu wydatków bieżących budżetu o kwotę
31 434,00 zł w związku z koniecznością pokrycia niezbędnych kosztów usług związanych z
odbiorem i zagospodarowaniem odpadów komunalnych.
- w rozdziale 01010 §6050 zadanie pn. „Modernizacja oczyszczalni ścieków w miejscowości
Kluki” zmniejszenie planu wydatków o kwotę 59 050,00 zł.
- w rozdziale 75412 §6050 zadanie pn. „Zakup samochodu pożarniczego” zmniejszenie planu
wydatków w kwocie 22 500,00 zł.
-  w  rozdziale  75495  §6050  zadania  pn.  „Przebudowa  budynku  OSP  w  miejscowości
Strzyżewice wraz z termomodernizacją” zmniejszenie planu wydatków w kwocie 6 000,00 zł.
- w rozdziale 92195 §6050 zadanie pn. „ Zakup gruntów do zasobu gminy w miejscowości
Podwódka” 9 000,00 zł.
Proponowane  zmiany  w  planie  dochodów  i  wydatków  budżetu  wpłyną  na  zmniejszenie
planowanego deficytu budżetu na 2015 r.

P.  Radna Kaczmarkiewicz zapytała  odnośnie zakupu gruntów w miejscowości Podwódka.
Pan wójt wyjaśnił, że odbyło się spotkanie z mieszkańcami i została podjęta uchwała sołectwa
w zakresie wyboru działki. W chwili obecnej  na tę działkę  przygotowywane są dokumenty.
P. Radna zapytała czy zabezpieczona w budżecie kwota 9 000,00 zł wystarczy na zakup tej
działki. Pan Wójt odpowiedział, że obecny właściciel zaproponował kwotę 50 000,00 zł. P.
Radna  zapytała  jeszcze  o  koszt  placu  zabaw  w  miejscowości  Podwódka.  Pan  Wójt
poinformował,  że zaplanowane przez  sołectwo Podwódka środki  i  uchwalone przez  Radę
dotyczyły zakupu elementów placu zabaw za kwotę zgodnie z wnioskiem sołeckim. 

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
„Za” głosowało 15 Radnych.
Uchwała została podjęta jednogłośnie.

                                                Uchwała Nr 92/XIV/2015
                                            Rady Gminy Kluki

                                                z dnia 29 grudnia 2015 r.

                            w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2015 rok.

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu

Punkt  6 –  Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie  zmian w Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy Kluki na lata 2015-2018.

Pani Skarbnik wyjaśniła, że  zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2015-2018
wynikają z konieczności dostosowania zmian podjętych w budżecie na 2015 rok ponieważ te
dwie uchwały wiążą się konsekwentnie. 



P. Radna Żarowska zapytała czy w Wieloletniej Prognozie Finansowej kwota zobowiązania,
która jest na str. 5 jest planowana. Pani Skarbnik odpowiedziała, że jest to kwota planowana.
P.  Radna zapytała, czy do tej pory nie było potrzeby zaciągania kredytu na pokrycie tego
deficytu gdyby wystąpił w ciągu roku. Pani Skarbnik odpowiedziała, że do tej pory nie było
takiej potrzeby.
Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
„Za” głosowało 15 Radnych.
Uchwała została podjęta jednogłośnie.
                                                                           Uchwała Nr 93/XIV/2015

                                             Rady Gminy Kluki
                                                    z dnia 29 grudnia 2015 r

            w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej
                           Gminy Kluki na lata 2015 – 2018.    

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Punkt  7   -  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wydatków  budżetu
gminy, które w 2015 nie wygasają z upływem roku.

Pan Wójt poinformował, że w bieżącym roku w planie budżetu jest ponad 70 inwestycji a 6 z
tych inwestycji w celu wykonania wymaga przedłużenia terminu.
P. Radna Kaczmarkiewicz poruszyła  temat dotyczący strategii  rozwoju. Zapytała  dlaczego
strategia nie została zrealizowana w roku bieżącym. Pan Wójt wyjaśnił,  ze umowa została
zawarta z wykonawcą na początku roku. Spotkania z mieszkańcami miały być we wrześniu.
Podczas ostatniej  rozmowy wykonawca, zobowiązał się przesłać do końca roku do urzędu
projekt strategii,  który będzie omawiany podczas spotkań z mieszkańcami.  Zadanie to się
przedłużyło w czasie, ale będzie wykonane. P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała, czy kwota
30 000,00 zł  pokryje  koszty  opracowania  tej  strategii.  Pan Wójt  odpowiedział,  że  jest  to
kwota na którą została podpisana umowa.
Pan Przewodniczący zapytał odnośnie miejscowego planu w miejscowości Trząs. Pan Wójt
wyjaśnił, że jest on jeszcze opracowywany.
 P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała,  gdzie będzie budowany wodociąg Słupia – Zarzecze.
Pan Wójt wyjaśnił, że jest on planowany od hydrantu w miejscowości Słupia do hydrantu w
miejscowości Zarzecze.

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
 „Za” głosowało 15 Radnych.
Uchwała została podjęta jednogłośnie.

                                                                                    
                                                                                        Uchwała Nr 94/XIV/2015

                                                   Rady Gminy Kluki
                                                   z dnia 29 grudnia 2015 r

w sprawie wydatków budżetu gminy, które w 2015 nie wygasają z upływem
roku.



Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 Pan Przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę.
     

Punkt  8 –  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  zasad
odpłatnego  przejmowania  przez  Gminę  Kluki  urządzeń  wodociągowych  i
kanalizacyjnych wybudowanych z  własnych środków przez  osoby fizyczne i
prawne.

 Pan  Przewodniczący  poinformował,  że  został  przekazany  projekt  w/w  uchwały  z
naniesionymi poprawkami w związku ze spotkaniem połączonych Komisji Rady. Do projektu
uchwały doszedł punkt 4, punkt 5, punkt 6 oraz punkt 7, a został wykreślony punkt 1 w §3.
Pan  Przewodniczący  wyjaśnił,  że  w  związku  z  narastającym  ruchem  budowlanym  oraz
występowaniem  inwestorów  o  przejmowanie  przez  gminę  urządzeń  wodociągowych  i
kanalizacyjnych wybudowanych przez nich w ramach prowadzonych inwestycji,  zasadnym
jest wprowadzenie zasad regulujących tę sferę.

P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała, czy przygotowany projekt uchwały jest zgodny z prawem
w kwestii dotyczącej ustaleń procentowych. Według P. Radnej zapis taki jest krzywdzący dla
osób, które na własny koszt wybudowały takie przyłącze i będą musiały gminie sprzedać za
np. 30% wartości. Zdaniem P. Radnej Gmina powinna wypłacać 100% poniesionych kosztów
przez  inwestora.  Pan  Wójt  powiedział,  że inwestorzy  mają  prawo ubiegania  się  o  zwrot
poniesionych kosztów związanych z budową sieci wodociągowej. Chcemy,  aby Gmina się
rozwijała, ale ten zwrot kosztów musi być w jakiś sposób unormowany. P. Radna Żarowska
powiedziała, że w sytuacjach, gdy mieszkańcy zgłaszają się o warunki zabudowy należałoby
rozgraniczyć czy te osoby budują się na terenach przeznaczonych pod zabudowę czy też na
terenach, które nie są ujęte w studium i planach pod zabudowę. P. Radna Żarowska poprosiła
o protokół z Komisji Infrastruktury. 

Według P.  Radnej  przejęcie  wykupu  sieci  wodociągowych  w uchwale  na  pewno narusza
prawa mieszkańców. Pan Przewodniczący zauważył, że Gmina Kluki nie jest pierwszą gminą,
która taki regulamin wprowadza a na chwilę obecną gmina nie posiada takiej  uchwały.  P.
Radna Żarowska powiedziała, że należy zastanowić się nad tym żeby metoda wykupu sieci
wodociągowych była inna. Pan Przewodniczący poinformował, że w innych gminach budowa
wodociągów wpisywana jest do Wieloletniej Prognozy Finansowej i w okresie 10 czy 12 lat
jest budowa wodociągów. Natomiast jeśli mieszkańcy nie chcą czekać, aż gmina wybuduje
wodociąg  mogą  wybudować  go  na  własny  koszt  a  następnie  za  przysłowiową  złotówkę
przekazują gminie, ponieważ utrzymanie takiego wodociągu wiąże się z dużymi kosztami. P.
Radna  Kaczmarkiewicz  powiedziała,  że  wybudowanie  sieci  wodociągowej  należy  do
obowiązków gminy i w jakimś stopniu należy się z niego wywiązywać. Pan Przewodniczący
powiedział, że dlatego jest właśnie przedstawiony taki projekt uchwały żeby w jakimś stopniu
się z tego obowiązku wywiązywać,  uchwała po części wychodzi na przeciw mieszkańcom
gdyż jak do tej pory gmina nie zapłaciła mieszkańcom ani złotówki za wykup wodociągów,



zdaniem Przewodniczącego, gminy obecnie nie stać na 100% zwrot kosztów budowy gdyż
środki które będą uzyskiwane z opłat za wodę należy w pierwszej kolejności przeznaczać na
utrzymanie istniejącej infrastruktury oraz na usuwanie ewentualnych awarii sieci.

P. Radna Żarowska zapytała Panią Prawnik, czy organ zakwestionuje uchwałę niezgodną z
prawem. Pani Prawnik odpowiedziała, że jeśli jest niezgodna z prawem to tak .

P. Radny Gorzelak opuścił posiedzenie Rady.

P.  Radna Kaczmarkiewicz  zaproponowała  aby wnioskodawca sukcesywnie  odbierał  sobie
poniesione koszty w zużytej  wodzie. Pan Wójt poinformował, że w chwili obecnej gdy to
Gmina Kluki przejęła dostarczanie wody jest taka możliwość. 

Po  dyskusji  Pan  Wójt  zaproponował,  aby  w   uchwale  znalazł  się  zapis  w  §3  punkt  8
„Odpłatność  za  nabycie  urządzeń  będzie  dokonywana  ze  środków  finansowych
przeznaczonych na ten cel na dany rok w budżecie Gminy i może być rozłożona na raty albo
rozliczona za zgodą stron w kwotach za zużytą wodę”. 

P.  Radna Kaczmarkiewicz  złożyła  wniosek,  aby punkt  4  brzmiał  „Odpłatność  za nabycie
urządzeń  będzie  następować  za  kwotę  ustaloną  z  Inwestorem,  po  uprzedniej  weryfikacji
zasadności i wysokości poniesionych i udokumentowanych kosztów.”

„Za” głosowało 3 Radnych, „przeciw” głosowało 8 Radnych , 3 Radnych „wstrzymało się” od
głosu. 
Wniosek nie uzyskał większości.

Pan  Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  zmiany  zaproponowane  przez  Pana  Wójta
dotyczące zapisów w §3 punkt 3 „nieodpłatna służebność” oraz w §3 punkt 8 „Odpłatność za
nabycie urządzeń będzie dokonywana ze środków finansowych przeznaczonych na ten cel na
dany rok w budżecie Gminy i może być rozłożona na raty albo rozliczona za zgodą stron w
kwotach za zużytą wodę”.

„Za”  głosowało  10  Radnych,  4  Radnych  „wstrzymało  się”  od  głosu,  nikt  nie  głosował
„przeciw”.
Wniosek został przyjęty.

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
 „Za”  głosowało  9  Radnych,  5  Radnych  „wstrzymało  się”  od  głosu,  nikt  nie  głosował
„przeciw”.

Uchwała została podjęta.

P. Radna Żarowska wniosła, aby w protokole zostało napisane, że wstrzymała się od głosu
ponieważ projekt uchwały nie został podpisany przez Panią Prawnik oraz metody wyliczania
zwrotu poniesionych kosztów przez wnioskodawcę są nie jasne i sprzeczne z orzecznictwem
wydawanym przez Urząd Ochrony Konsumentów.

                                                               

                                                                           Uchwała Nr 95/XIV/2015
                                                   Rady Gminy Kluki

                                                   z dnia 29 grudnia 2015 r



   w sprawie  ustalenia zasad odpłatnego przejmowania przez  Gminę Kluki
urządzeń  wodociągowych  i  kanalizacyjnych  wybudowanych  z  własnych
środków przez osoby fizyczne i prawne.

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Punkt 9 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu 
korzystania z sal i świetlic wiejskich na terenie Gminy Kluki

Pan Wójt poinformował,  że w materiałach na sesję został  przedstawiony projekt uchwały,
który dotyczył wszystkich sal i świetlic wiejskich z terenu Gminy Kluki. Na komisjach radni
zaproponowali, aby regulamin dotyczył tylko wybranych sal i świetlic wiejskich, ponieważ
pozostałe  wymagają  doszczegółowienia.  W związku  z  tym  Pan  Wójt  zaproponował,  aby
punkt 9 brzmiał „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu korzystania
z sal i świetlic wiejskich na terenie Gminy Kluki w miejscowościach Nowy Janów, Ścichawa
i w Gminnym Ośrodku Kultury w Klukach”.
„Za’ przyjęciem wniosku głosowało 8 Radnych, 2 Radnych głosowało „przeciw”, 4 Radnych
„wstrzymało się” od głosu. 
Wniosek został przyjęty. 
Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie propozycji dotyczących stawek za wynajem.
P.  Radna  Ber  zaproponowała  stawki,  które  proponowała  na  spotkaniu  z  Radnymi,  czyli
300,00 zł dla osób z poza terenu Gminy Kluki, 200,00 zł dla osób z terenu Gminy Kluki,
100,00  zł  dla  mieszkańców  sołectwa  Nowy  Janów  i  sołectwa  Kuźnica  Kaszewska  oraz
50,00zł za wynajem świetlicy do 5 godzin.
P. Radna Spalińska powiedziała, że mieszkańcy tych sołectw przeznaczają fundusze sołeckie
na  te  świetlice.  P.  Radna  Ber  powiedziała,  że  nie  tylko  fundusze  sołeckie  ale  również
pieniądze ze wspólnoty gruntowej zostały przeznaczone na doposażenie świetlicy w Nowym
Janowie.  Mieszkańcy sołectwa Nowy Janów i  sołectwa Kuźnica  Kaszewska we własnym
zakresie doposażają te świetlicę, wkładają dużo własnej pracy,  sprzątają i dbają również o
teren na zewnątrz.
P.  Radna  Kaczmarkiewicz  powiedziała,  że  fundusz  sołecki  decyzją  Rady  został
wyodrębniony z budżetu Gminy. 
Pan Wójt powiedział, że wybudowanie świetlicy wiejskiej w Nowym Janowie na gminnym
gruncie,  kosztowało Gminę ponad 400 tys.  zł,  dlatego mieszkańcy z terenu Gminy Kluki
powinni mieć jednakowe stawki opłat za wynajem świetlicy.
Pan Wójt zaproponował następujące stawki za wynajem sal i  świetlic,  które uwzględniają
bieżące utrzymanie sal i świetlic w poszczególnych miejscowościach:

 Wynajem sali do trzech dni:
 Nowy Janów – 250,00zł dla mieszkańców Gminy Kluki, 400,00 zł pozostali;
 Ścichawa – 150,00zł dla mieszkańców Gminy Kluki, 300,00 zł pozostali;
 GOK w Klukach

- duża sala: 1000,00zł dla mieszkańców Gminy Kluki, 1400,00 zł pozostali,
            - mała sala: 250,00zł dla mieszkańców Gminy Kluki, 400,00 zł pozostali;

 Wynajem sali do 8 godzin:
 Nowy Janów – 150,00zł dla mieszkańców Gminy Kluki, 300,00 zł pozostali;
 Ścichawa – 100,00zł dla mieszkańców Gminy Kluki, 150,00 zł pozostali;
 GOK w Klukach

- duża sala: 350,00zł dla mieszkańców Gminy Kluki, 500,00 zł pozostali,



            - mała sala: 150,00zł dla mieszkańców Gminy Kluki, 300,00 zł pozostali;
 Wynajem sali stawka za godzinę:
 Nowy Janów – 30,00zł dla mieszkańców Gminy Kluki, 40,00 zł pozostali;
 Ścichawa – 20,00zł dla mieszkańców Gminy Kluki, 30,00 zł pozostali;
 GOK w Klukach

             - duża sala: 60,00zł dla mieszkańców Gminy Kluki, 90,00 zł pozostali,
             - mała sala: 30,00zł dla mieszkańców Gminy Kluki, 40,00 zł pozostali;

plus opłaty za media.
Pan Przewodniczący zawnioskował o 5 minut przerwy.

Po  przerwie  P.  Radna  Ber  złożyła  wniosek,  o  przyjęcie  stawek,  które  proponowała  na
spotkaniu Wójta z Radnymi:

 Świetlica wiejska w Nowym Janowie : 300,00 zł dla osób z poza terenu Gminy Kluki,
200,00 zł dla osób z terenu Gminy Kluki, 100,00 zł dla mieszkańców sołectwa Nowy
Janów i sołectwa Kuźnica Kaszewska oraz 50,00zł za wynajem świetlicy do 5 godzin.

 Świetlica  wiejska  w Ścichawie  :  200,00 zł  dla  osób z  poza  terenu  Gminy  Kluki,
150,00  zł  dla  osób  z  terenu  Gminy  Kluki,  100,00  zł  dla  mieszkańców  sołectwa
Ścichawa oraz 50,00zł za wynajem świetlicy do 5 godzin.

 GOK w Klukach duża sala: 1200,00 zł dla osób z poza terenu Gminy Kluki, 1000,00
zł dla osób z terenu Gminy Kluki, 800,00 zł dla mieszkańców sołectwa Kluki oraz
150,00zł za wynajem sali do 5 godzin.

 GOK w Klukach mała sala: 300,00 zł dla osób z poza terenu Gminy Kluki, 200,00 zł
dla  osób  z  terenu  Gminy  Kluki,  100,00  zł  dla  mieszkańców  sołectwa  Kluki  oraz
50,00zł za wynajem sali do 5 godzin.

Do w/w stawek zostaną dołączone opłaty za media. 
„Za” wnioskiem złożonym przez Pana Wójta głosowało 5 Radnych, 8 Radnych głosowało
„przeciw”, 1 Radny „wstrzymał się” od głosu.
Wniosek nie został przyjęty.

Po dyskusji Pan Przewodniczący zawnioskował o 5 minut przerwy.

Po przerwie Pan Przewodniczący zawnioskował, aby projekt przedmiotowej uchwały odesłać
do dalszych prac w Komisjach.
„Za” przyjęciem w/w wniosku głosowało 7 Radnych,  6  Radnych  głosowało „przeciw”,  1
Radny „wstrzymał się” od głosu.
Wniosek został przyjęty.

                                                                                 
Punkt 10  - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Programu 
usuwania wyrobów zawierających azbest dla Gminy Kluki na lata 2015-2032”.

Pani Urszula Herudzińska Inspektor Urzędu Gminy w Klukach wyjaśniła,  że opracowanie
Programu  usuwania  wyrobów  zawierających  azbest  wynika  z  przepisów  prawa  i  jest
obowiązkiem każdej gminy.  Aby ten obowiązek spełnić Gmina Kluki również opracowała
taki  program.  Wyjaśniła,  że  w  zostały  już  przeprowadzone  konsultacje  z  Regionalnym
Dyrektorem Ochrony Środowiska  w Łodzi  oraz  Państwowym Inspektorem Sanitarnym w
Łodzi.  Organy  te  wyraziły  zgodę  na  odstąpienie  od  przeprowadzenia  strategicznej  oceny



oddziaływania na środowisko dla tego dokumentu.  Kolejnym etapem w tym procesie  jest
podjęcie przedmiotowej uchwały.

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
 „Za” głosowało 14 Radnych.
Uchwała została podjęta.

                                                                  Uchwała Nr 96/XIV/2015
                                                                         Rady Gminy Kluki
                                                                  z dnia 29 grudnia 2015 r
                                                  
     w sprawie uchwalenia „Programu usuwania wyrobów zawierających 
azbest dla Gminy Kluki na lata 2015-2032”.

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Punkt 11 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
Gminy Kluki na 2016 r.

Pan Przewodniczący poinformował, że uchwalenie budżetu wiąże się z pewnymi wymogami,
które zostały określone w uchwale nr 27/XLIII/2010. Podjęcie uchwały budżetowej powinno
być poprzedzone:

1. odczytaniem projektu uchwały budżetowej,
2.  odczytaniem  opinii  Komisji  Budżetu  i  Finansów  dotyczącej  projektu  uchwały

budżetu, 
3. odczytaniem opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi, 
4. przedstawieniem autopoprawek do projektu uchwały, 
5. dyskusją nad ewentualnie wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie,
6. głosowaniem nad uchwaleniem budżetu.

Ad.1) Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały budżetowej na 2016 r.
Pani  Skarbnik  zgłosiła,  że  w  tabeli  nr  8  jest  podana  błędna  klasyfikacja,  zamiast  90002
Gospodarka odpadami powinno być 90095.
Ad.2)  Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów  odczytała  P.  Radna  Spalińska.  Komisja
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały budżetowej na 2016 r.
Ad.3)  Opinię  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  odczytała  Wiceprzewodnicząca P.  Radna
Maziarz. Kolegium zaopiniowało pozytywnie projekt uchwały budżetowej Gminy Kluki na
2016 r.
Ad.4)  Pan Wójt  wniósł  zgodnie  z  protokołem Komisji  Budżetu  i  Finansów dwa zadania
polegające  na  poprawie  infrastruktury  sportowej  w  zakresie  budowy  boiska  przy  SP  w
Parznie  oraz  poprawie  infrastruktury  sportowej  w  zakresie  budowy  boiska  przy  SP  w
Kaszewicach przeznaczając  na każde  z  tych  zadań po 20 000,00 zł  zmniejszając środki z
działu  900 rozdział  90015 §426 zakup energii  kwotę  10 000,00 zł,  z  działu  800 rozdział



80101 §426 zakup energii kwotę 15 000,00 zł oraz z działu 800 rozdział 80110 §426 zakup
energii kwotę 15 000,00 zł.
Pan Wójt wyjaśnił, że w autopoprawce nie został uwzględniony wniosek Komisji Budżetu i
Finansów dotyczący zdjęcia kwoty 3 500,00 zł z rozdziału 851 11 §271 z przeznaczeniem na
remont gabinetu ginekologicznego w Ośrodku Zdrowia w Klukach, ponieważ najpierw należy
wykonać remont instalacji elektrycznej.

„Za” wprowadzeniem autopoprawki głosowało 14 Radnych.

Ad.5)  P.  Radna Kaczmarkiewicz  poprosiła  o  przedstawienie  porozumienia  ze Starostwem
dotyczącego  wykonania  zadań  polegających  na  budowie  chodników  przy  drogach
powiatowych w miejscowościach Trząs, Zarzecze, Nowy Janów, Kluki, Kuźnica Kaszewska,
Ścichawa.  Pan  Wójt  powiedział,  że  na  razie  takiego  porozumienia  jeszcze  nie  ma.  Były
prowadzone rozmowy oraz zostały wystosowane pisma do Powiatu dotyczące zabezpieczenia
środków na poprawę bezpieczeństwa przy drogach powiatowych, ponieważ występuje w tych
miejscach  duży  ruch.  Zadania  te  zostały  uwzględnione  w  budżecie  gminy  na  wnioski
mieszkańców i radnych. P. Radna Kaczmarkiewicz powiedziała, że zadania te nie powinny
znaleźć się w budżecie, ponieważ nie ma podpisanego stosownego porozumienia z powiatem.
P. Radna Ber nadmieniła,  że zapis ustalony przez Komisję Budżetu i Finansów dotyczący
dofinansowania 50% na 50% jest szkodliwy, na przykład dla mieszkańców Nowego Janowa,
ponieważ  wyklucza  on  pozyskiwanie  dofinansowania  np.  z  Gminy  Kleszczów.  P.  Radna
Kaczmarkiewicz  powiedziała,  że  w  protokole  Komisji  jest  zapis,  że  50% dofinansowuje
gmina  i  50% powiat,  a  Gmina  Kleszczów nie  jest  powiatem.  P.  Radna  Kaczmarkiewicz
powiedziała, że w roku ubiegłym zaproponowała wprowadzenie do budżetu Gminy zadania
przebudowa chodnika w miejscowości Roździn, ale wówczas nie zostało ono uwzględnione
ponieważ nie było podpisanego stosownego porozumienia z Powiatem. Zapytała Pana Wójta
dlaczego  zatem  wprowadził  on  zadania  dotyczące  przebudowy  chodników  przy  drogach
powiatowych jeśli niema podpisanego porozumienia z Powiatem.
Pan Wójt  powiedział,  że  jeśli  chcemy udzielić  pomocy dla  Powiatu  Bełchatowskiego,  to
należy zabezpieczyć środki na ten cel, ponieważ wówczas będzie podstawa do podpisania
porozumienia. Nadmienił, że zabezpieczył środki na wykonanie zadań przebudowa chodnika
w  miejscowościach,  w  których  jeszcze  nie  były  wykonywane  takie  inwestycje  lub  były
wykonywane dawno.
P.  Radna  Kaczmarkiewicz  poprosiła,  aby  zabezpieczyć  środki  na  dokończenie  zadania
budowa  chodnika  w  miejscowości  Roździn.  Pan  Wójt  odpowiedział,  że  jest  za
zabezpieczeniem środków na to zadanie w następnym roku.
P.  Radny  Siewiera  powiedział,  że  to  Pani  Skarbnik  i  Pan  Wójt  są  odpowiedzialni  za
projektowanie budżetu.  P. Radna Kaczmarkiewicz odpowiedziała,  że Rada jest  po to, aby
kontrolować to czy te środki są realizowane w sposób rzetelny.

P.  Radna  Kaczmarkiewicz  zawnioskowała,  aby  zadanie  przebudowa  chodnika  w
miejscowości  Trząs,   przebudowa  chodnika  w  miejscowości  Nowy  Janów,  przebudowa
chodnika w miejscowości Kuźnica Kaszewska, przebudowa chodnika w miejscowości Kluki,
przebudowa  chodnika  w  miejscowości  Ścichawa  mogły  być  zrealizowane  w  chwili  gdy
dofinansowanie ze środków zewnętrznych wynosi 50%.
 „Za” przyjęciem wniosku głosowało 5 Radnych, 7 Radnych głosowało „przeciw”, 2 Radnych
„wstrzymało się” od głosu.
Wniosek nie został przyjęty.
P. Radna Żarowska zapytała, dlaczego zostały zaplanowane mniejsze środki na zakup działki
w  miejscowości  Podwódka,  niż  zaproponował  właściciel.  Pan  Wójt  odpowiedział,  że



zagwarantowanie  mniejszych  środków  wynika  z  możliwości  budżetowych  Gminy  na  rok
2016. Nadmienił, że kwota 50 000,00 zł była propozycją właściciela. Być może będzie ona
niższa i może będzie rozłożona na raty.
P. Radna Żarowska złożyła wniosek o zdjęcie zadania inwestycyjnego modernizacja boiska w
Klukach. Pan Przewodniczący powiedział,  że P. Radna nie może złożyć  takiego wniosku,
ponieważ będzie większa nadwyżka, musi wskazać dokładnie na jaki dział rozdział, paragraf
chce przesunąć środki.
P. Radna Kaczmarkiewicz poprosiła o odczytanie protokołu z Komisji Budżetu i Finansów. P.
Radna Spalińska odczytała protokół z posiedzenia w/w Komisji oraz z Komisji Rewizyjnej.
P.  Radna  Żarowska  złożyła  wniosek  o  przesunięcie  z  działu  926  rozdział  92695  §6050
modernizacja boiska na działce nr 1234/3 w Klukach i przesunięcie do działu 900 rozdział
90001 §6050 dokończenie budowy kanalizacji deszczowej na Osiedlu.
„Za” przyjęciem wniosku głosowało 5 Radnych, 9 Radnych głosowało „przeciw”, nikt nie
„wstrzymał się” od głosu.
Wniosek nie został przyjęty.

Pani Radna Żarowski powiedziała, że wydaje się środki na budowę boiska, a w gminie 
mieszkańcy nie maja dróg, Pan Przewodniczący odpowiedział iż sport, kultura są również 
ważne dla mieszkańców, jako przykład podał remont budynku Gminnego Ośrodka Kultury za
ponad 1,5 mln zł.

P. Radna Kaczmarkiewicz złożyła wniosek o  przesunięcie z działu 926 rozdział 92695 §6050
modernizacja boiska na działce nr 1234/3 w Klukach i przesunięcie do działu 700 rozdział
70095 §4270 na wydatki bieżące remont Ośrodka Zdrowia w Klukach w zakresie wymiany
instalacji elektrycznej.
„Za” przyjęciem wniosku głosowało 5 Radnych, 8 Radnych głosowało „przeciw”, 1 Radny
„wstrzymał się” od głosu.
Wniosek nie został przyjęty.

Następnie odbyło się głosowanie nad treścią uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy
Kluki na 2016 r.
 „Za” głosowało 9 Radnych,  2 Radnych było „przeciw”, 3 Radnych „wstrzymało się” od
głosu.
Uchwała została podjęta.
Pan Przewodniczący zawnioskował o 10 minut przerwy.

P. Radny Papuga opuścił posiedzenie Rady.

 Uchwała Nr 97/XIV/2015
                                                                         Rady Gminy Kluki
                                                                  z dnia 29 grudnia 2015 r
                                                  
     w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kluki na 2016 r.



Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Punkt 12 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Kluki na lata 2016-2019.

Pani  Skarbnik  wyjaśniła,  że  Wieloletnia  Prognoza  Finansowa  odzwierciedla  dochody,
wydatki wynikające z uchwały budżetowej na 2016 r. oraz prognozę dochodów i wydatków w
latach  2016-2019.  Opinia  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  łodzi  jest  pozytywna.  Z
przedstawionej  prognozy  wynika,  że  Wieloletnia  Prognoza  Finansowa  powinna  być
zaplanowana na przynajmniej 3 lata budżetowe. W prognozie przyjęto założenie, że w latach
spłata   zobowiązań zaliczanych  do długu będzie  finansowana z  nadwyżki  dochodów nad
wydatkami tj. od roku 2017 do roku 2019. Zgodnie z wynikającą regułą z  art. 243 ustawy o
finansach  publicznych  wskaźnik  maksymalnego  obciążenia  budżetu  z  tytułu  spłaty  długu
ustalony jako średnia arytmetyczna obliczany dla ostatnich trzech lat  relacji  jej  dochodów
bieżących powiększonych o dochody ze sprzedaży majątku oraz pomniejszonych o wydatki
bieżące do dochodów ogółem budżetu. To jest taki wskaźnik relacji ustalany indywidualnie
dla każdej gminy.
 

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
„Za” głosowało 10 Radnych, nikt nie głosował „przeciw”, 3 Radnych „wstrzymało się” od
głosu.
Uchwała została podjęta.

Uchwała Nr 98/XIV/2015
                                                                         Rady Gminy Kluki
                                                                  z dnia 29 grudnia 2015 r
                                                  
     w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kluki na 
lata 2016-2019.

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Punkt 12a – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu.

Pan Wójt wyjaśnił, że w związku z budową ścieżki rowerowej na Nowym Janowie wynikła
konieczność  przebudowy  sieci  energetycznej.  Konsekwencją  podjęcia  przedmiotowej
uchwały będzie podpisanie aktu notarialnego na służebność przesyłu energii. Pani Elżbieta
Kotlarek Referent Urzędu Gminy w Klukach dodała, że została podpisana umowa z PGE na
przebudowę tego słupa i jednym z warunków jest ustanowienie służebności na rzecz PGE.

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
„Za” głosowało 13 Radnych.



Uchwała została podjęta

Uchwała Nr 99/XIV/2015
                                                                         Rady Gminy Kluki
                                                                  z dnia 29 grudnia 2015 r
                                                  
     w sprawie zgody na ustanowienie służebności przesyłu.

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Punkt 12b – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały           
Nr 80/XII/2015 Rady Gminy Kluki z dnia 29 października 2015 roku w 
sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie 
Gminy Kluki.

Pani Urszula Maciejewska Inspektor Urzędu Gminy w Klukach, poinformowała, że została
wprowadzona nowa opłata rewitalizacyjna ustawą o rewitalizacji,  która weszła w życie 18
listopada  2015  r.  Art.  54  tej  ustawy  wchodzi  w  życie  z  dniem  01  stycznia  2016  r.  i
obowiązkiem gminy jest  go wprowadzić.  Aby opłata  rewitalizacyjna  weszła  w życie  rada
gminy  musi  wprowadzić  plan  rewitalizacji  obszarów  zdegradowanych  i  następnie
przeprowadzić na tych obszarach rewitalizację.
Pan Przewodniczący poprosił o uzupełnienie projektu uchwały w §1 punkt d.
Pan Wójt zaproponował kwotę 0,77 zł.
„Za” wnioskiem Pana Wójta głosowało 13 Radnych.
Wniosek został przyjęty.

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
„Za” głosowało 13 Radnych.
Uchwała została podjęta

Uchwała Nr 100/XIV/2015
                                                                         Rady Gminy Kluki
                                                                  z dnia 29 grudnia 2015 r
                                                  
     w sprawie zmiany Uchwały Nr 80/XII/2015 Rady Gminy Kluki z dnia 29 
października 2015 roku w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na terenie Gminy Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu.



Punkt 12c – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 
81/XII/2015 Rady Gminy Kluki z dnia 29 października 2015 roku w sprawie 
określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych.

Pani  Maciejewska  wyjaśniła,  że  w  związku  z  wejściem  w  życie  ustawy  o  rewitalizacji
wystąpiła  konieczność  zmiany  wzorów  formularzy.  W  formularzach  zawarte  będą  dane
dotyczące podmiotu i przedmiotu opodatkowania niezbędne do wymiaru i poboru podatku od
nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego.

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
„Za” głosowało 13 Radnych.
Uchwała została podjęta

Uchwała Nr 101/XIV/2015
                                                                         Rady Gminy Kluki
                                                                  z dnia 29 grudnia 2015 r
                                                  
     w sprawie zmiany Uchwały Nr 81/XII/2015 Rady Gminy Kluki z dnia 29 
października 2015 roku w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i 
deklaracji podatkowych.

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Punkt 13 – Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej.

Pan Przewodniczący poinformował Radnych o zadaniach z działalności międzysesyjnej jakie
wykonywał w miesiącu grudzień:

 W dniu 01 grudnia  2015 r. uczestniczył w spotkaniu z mieszkańcami w Parznie.
 W dniu 03 grudnia 2015 r. uczestniczył w spotkaniu z mieszkańcami w Klukach.
 W dniu 16 grudnia 2015 r. uczestniczył w spotkaniu ze strażakami oraz w spotkaniu

komisji infrastruktury.
 W  dniu  17  grudnia  2015  r.  uczestniczył  w  posiedzeniu  wspólnym  komisji  Rady

Gminy Kluki na którym zostały poruszone tematy:
- regulamin świetlic wiejskich,
- regulamin wykupu sieci wodociągowych,
-  dokończenie  dyskusji  na  temat  sprawozdania  z  realizacji  zadań  oświatowych  w
Gminie Kluki,
- wydanie opinii dotyczącej przyjmowania przez Gminę Kluki uchodźców.
Pan Przewodniczący poinformował,  że w związku z tym,  że Gmina Kluki posiada
zbyt małe zasoby mieszkań socjalnych oraz komunalnych nie jest możliwe na chwilę
obecną przyjmowanie przez Gminę uchodźców.

 W  dniu  21  grudnia  2015  r.  uczestniczył  w  spotkaniu  opłatkowym  w  Gminnym
Ośrodku Kultury w Klukach.

 W dniu 28 grudnia 2015 r. uczestniczył w spotkaniu w sprawach bieżących z Wójtem.
Planowo pełnił dyżur w każdą środę miesiąca.
Uwag i pytań do przedstawionej informacji przez Pana Przewodniczącego nie było.



Punkt 14 – Interpelacje i zapytania Radnych.

P. Radna Stanisławska poruszyła temat autobusu. Pan Wójt poinformował w dniu dzisiejszym
było rozstrzygnięcie przetargu, który wygrała  firma Pana Szuberta. W najbliższym czasie
będzie opracowywany szczegółowy plan linii, godziny odjazdów i przyjazdów tego autobusu.
P.  Radna  Maziarz  zapytała  odnośnie  lamp  przy  drodze  prowadzącej  do  posesji  P.
Krzemińskiej w miejscowości Kaszewice Kolonia. Pan Wójt poinformował, że oświetlenie to
będzie w pierwszej kolejności do wykonania. 
P.  Radna  Spalińska  zapytała  kiedy  zostanie  naprawiona  droga  na  Żelichowie.  Pan  Wójt
powiedział, że na dzień dzisiejszy nie ma takiej informacji.
 P.  Radna  Ber  zapytała  czy  na  Nowym  Janowie  można  wynająć  salę  jeśli  nie  został
uchwalony regulamin. Pan Wójt poinformował,  że można wynająć salę, jeśli będzie osoba
odpowiedzialna za salę, formalności może dokonać Pani Sołtys.
P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała kiedy zapali się oświetlenie przy drodze nr 425. Pan Wójt
powiedział,  że  w  związku  z  przetargiem  na  energie  elektryczną,  którego  warunki  będą
obowiązywać od 01 stycznia 2016 r. będzie podpisana na początku stycznia umowa z PGE .
Lampy powinny być zasilone na początku stycznia.
 P. Radna Kaczmarkiewicz poprosiła o zamontowanie znaków drogowych przy drodze 425,
znaku ustąp  pierwszeństwa. P. Radna poruszyła również temat oświetlenia w miejscowości
Cisza. 
Pan Przewodniczący zapytał dlaczego jest taka duża ilość problemów dotycząca budowy 
oświetlenia na terenie gminy.
Pan Wójt wyjaśnił, że inwestycje oświetleniowe polegają na tym, że na podstawie warunków
z PGE wykonywana jest dokumentacja, uzyskiwane jest stosowne pozwolenie następnie jeśli
są  środki  w budżecie  to  takie  zadanie  jest  realizowane,  takie  same kroki  są  czynione  po
stronie PGE.
P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała, czy już wiadomo coś w sprawie gruntów gminnych w
Roździnie pod budowę świetlicy wiejskiej. Pan Wójt odpowiedział, że sprawa nie jest jeszcze
zweryfikowana. 

Punkt 15 – Wolne wnioski i sprawy różne.

Pan Przewodniczący zapoznał zebranych z pismami, które wpłynęły do Rady Gminy:
 Pismo  od  Prezesa  Sądu  Rejonowego  w  Bełchatowie  w  sprawie  wyborów

uzupełniających na ławników.
 Protokół z zebrania wiejskiego sołectwa Podwódka z dnia 16.12.2015 r.
 Wniosek odnośnie przejęcia nieodpłatnego drogi od p. Dera i p. Hałaśkiewiczów.
 Pismo  od  PGE  oddział  Elektrownia  Bełchatów  w  sprawie  przekazania  gruntów

położonych w obrębie Kuźnica Kaszewska. 
W piśmie tym Elektrownia zobowiązuję się przekazać te działki na rzecz naszej gminy pod
warunkiem, że gmina poniesie koszty podziału tych działek.

 Życzenia dla Państwa Radnych od Pani Poseł na Sejm Beaty Rutkowskiej, Pana Posła
na  Sejm  Dariusza  Kubiaka,  od  Pani  Krystyny  Ozgi,  Pana  Grzegorza
Wojciechowskiego  Posła  na  Sejm,  Pana  Janusza  Wojciechowskiego  Posła  do
Parlamentu Europejskiego.

Pan Przewodniczący podziękował Radnym, Wójtowi i pracownikom urzędu za współpracę w
roku bieżącym i złożył życzenia na nadchodzący rok. 



Pan Wójt złożył wszystkim zebranym życzenia z okazji Nowego Roku.
 

 Punkt 16  – Zamknięcie sesji.

        O godzinie 16:30 Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i 
zakończył obrady.  
                                                                                    

Protokołowała:
Anna Krawczyk 

PRZEWODNICZĄCY
     Rady Gminy Kluki

    mgr inż. Łukasz Trzciński


